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Protokół Nr VII/2018 

z Sesji Rady Gminy Stegna 

odbytej w dniu 14 czerwca 2019 r. 

 

Zapis VII Sesji Rady Gminy Stegna:  

 
https://www.youtube.com/watch?v=UHaFA7dpAC0&feature=youtu.be 

 

czas rozpoczęcia sesji: 08:00                                                              czas zakończenia: 11:15 

 

VII Sesję Rady Gminy Stegna zwołaną na dzień 14 czerwca 2019 r. o godz. 8.00  

w Domu Ludowym w Rybinie otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Stegna 

Pan Mariusz Ogrodowski. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że posiedzenie obrad VII Sesji 

Rady Gminy Stegna jest nagrywana i transmitowane. Administratorem danych jest Gmina 

Stegna. 

Klauzula informacyjna znajduje się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy 

w Stegnie oraz na drzwiach wejściowych. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski przywitał uczestniczących w Sesji: Wójt Gminy 

Panią Ewę Dąbską, Zastępcę Wójta Pana Tomasza Gajewskiego, Komendanta Państwowej 

Straży Pożarnej Jarosława Gryciuka, Dyrektorów i Kierowników jednostek organizacyjnych 

podległych Wójtowi Gminie Stegna, Sołtysów, obecnych gości oraz Radnych Gminy Stegna. 

 

Ad. Pkt. Nr 2.    Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski stwierdził, iż na stan 15 radnych w sesji 

uczestniczy 13 radnych, (nieobecni: Radna Anna Lutkiewicz, Radny Kamil Parol), ·sesja jest 

prawomocna do podejmowania uchwał. – załącznik nr 1. 

 

Ad. Pkt. Nr 3.   Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad Przewodniczący Rady zaproponował kandydaturę Radnego Jana 

Hudomięt, który wyraził zgodę. 

 

Uwag do kandydatury nie zgłoszono. 

  

Ad. Pkt. Nr 4.  Zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są uwagi do przedłożonego 

porządku obrad.  

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu nieruchomości 

lokalowej, mieszczącej się w budynku usadowionym na działce nr 203/2 położonej w 

miejscowości Stegna, jako pkt.13.14. 

Wyjaśniła, iż przedmiotowy projekt uchwały był przedmiotem ustaleń poszczególnych Komisji 

Rady Gminy. 

 

https://www.youtube.com/watch?v=UHaFA7dpAC0&feature=youtu.be
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Więcej uwag, wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poddał pod głosowanie wniesiony przez Wójt 

Gminy wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku obrad, jako pkt. 13.14. projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu nieruchomości lokalowej, 

mieszczącej się w budynku usadowionym na działce nr 203/2 położonej w miejscowości 

Stegna. 

 

Wynik głosowania:  za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik 

Nr 2. 

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski odczytał ustalony porządek obrad VII Sesji 

Rady Gminy Stegna: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

6. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Przewodniczących poszczególnych Komisji 

Rady o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Raport z realizacji w latach 2017 – 2018 Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stegna 

na lata 2017 – 2020 z perspektywą do 2024 r. 

9. Sprawozdanie z realizacji w 2018 r. Programu Współpracy Gminy Stegna z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz innymi Podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 

10. Informacja o działaniach związanych z promocją gminy, wydarzeniami kulturalnymi, 

sportowymi oraz koncertami, stan porządku i bezpieczeństwa na terenie Gminy Stegna – 

przygotowanie do sezonu letniego. 

11. Realizacja uchwał Rady Gminy Stegna podjętych w roku 2018. 

12. Raport o stanie Gminy Stegna za 2018 rok. 

13. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

13.1. wotum zaufania dla Wójta Gminy Stegna; 

13.2. zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Stegna za 2018 r.; 

13.3. udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stegna za 2018 r.; 

13.4. przyznania dotacji na dofinansowanie konserwacji obiektu zabytkowego wpisanego 

do rejestru zabytków; 

13.5. wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy, 

której przedmiotem jest ta sama nieruchomość i ten sam dzierżawca, działka nr 24/2 

położona w miejscowości Dworek; 

13.6. wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy, 

której przedmiotem jest ta sama nieruchomość i ten sam dzierżawca, działka nr 110/7 

położona w miejscowości Dworek; 

13.7. wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Nowodworskiemu na 

wydatki związane z realizacją inwestycji pn. „Tujsk – przebudowa mostu 

zwodzonego”; 
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13.8. zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowe warunki 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania; 

13.9. zmiany Uchwały Nr XLVII/378/2018 Rady Gminy Stegna z dnia 17 października 

2018 r. zmienionej Uchwałą Nr V/54/2019 Rady Gminy Stegna z dnia 18 marca 2019r. 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych do realizacji na 2019 r.; 

13.10. powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do Sądu 

Rejonowego w Malborku;   

13.11. zmiany uchwały nr XX/159/2016 Rady Gminy Stegna z dnia 24 maja 2016 r. w 

sprawie ustalenia stref płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie Gminy 

Stegna, ustalenia opłat za postój w tych strefach, opłaty dodatkowej oraz sposobu 

pobierania tych opłat; 

13.12. zmian budżetu gminy Stegna na rok 2019; 

13.13. zmiany uchwały Nr III/36/2018 Rady Gminy Stegna z dnia 19 grudnia 2018 roku 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2019-2032, 

13.14. wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu nieruchomości lokalowej, 

mieszczącej się w budynku usadowionym na działce nr 203/2 położonej  

w miejscowości Stegna. 

14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, oraz w okresie między 

sesjami. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

 

Ad. Pkt. Nr 5.   Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski przedstawił informacje Wójta o pracy w okresie między 

sesjami - stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy Radni mają zapytania odnośnie 

przedstawionej informacji. 

 

Radna Brygida Drągowska poprosiła o rozszerzenie punktu dotyczącego spotkania  

z Marszałkiem Województwa Pomorskiego w sprawie dróg wojewódzkich 501 i 502. 

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski w miejscowości Rybina znajdują się dwa mosty 

zabytkowe o nośności 30 ton, co powoduje brak możliwości realizacji inwestycji, chociażby 

przy realizacji ścieżek rowerowych, transport musiał być wykonywany wielokrotnie, ·co 

zwiększało koszty. W Urzędzie Marszałkowskim powstała koncepcja stworzenia eskapady na 

rzekach Szkarpawa i Wisła Królewiecka. Koszt takiej inwestycji szacuje się na około  

108 mln zł, a więc możemy zapomnieć o takiej inwestycji. 

Drugą kwestią jest droga nr 501 na odcinku Mikoszewo – Stegna, jej stan techniczny wymaga 

natychmiastowego nakładu finansowego, z uwagi na fakt, iż jest to jedyna droga, przez którą 

można dostać się na Mierzeję Wiślaną transportem powyżej 40 ton. W miejscowości Drewnica 

znajduje się jedyny most, który ma nośność 60 ton. Problem stanowi droga powiatowa, która 

ma nośność 12 ton i stan techniczny drogi wojewódzkiej. 

Te zagadnienia były przedmiotem rozmów, a najważniejszym elementem był powrót  

do budowy przejścia dwuetapowego przy szkole w miejscowości Tujsk. Prace rozpoczęliśmy 

już 2 lata temu, wykupując grunty, przygotowując pasy, spisując porozumienie z Zarządem 

Powiatu w związku z wybudowaniem części odcinka chodnika Nowotna – Tujsk. Jest na to 

dokumentacja projektowa i odbyły się przetargi w latach ubiegłych. Kolejnym poruszanym 



4 

 

tematem była zatoka przy szkole Podstawowej w Mikoszewie. W przyszłości ma tam powstać 

przedszkole, w związku, z czym jest ona tam niezbędna dla bezpieczeństwa dzieci tam 

przebywających. Mamy zapewnienia, że w niebawem ogłoszony zostanie przetarg na zakres 

tych prac. 

 

Więcej zapytań do przedłożonej informacji Wójta o pracy w okresie między sesjami  

nie zgłoszono.   

 

Ad. Pkt. Nr 6.   Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Przewodniczących 

poszczególnych Komisji Rady o pracy w okresie między sesjami. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar przedstawił informację Przewodniczącego 

Rady Gminy: 

1. Podpisanie uchwał podjętych na VI Sesji Rady Gminy Stegna z dnia 18 kwietnia 2019 r. 

2. Analiza, zatwierdzenie oraz przekazanie oświadczeń majątkowych Radnych Gminy 

Stegna. 

3. Spotkania z nowo wybranymi Sołtysami oraz Radami Sołeckimi w Gminie Stegna. 

4. Udział w Powiatowych obchodach Dnia Strażaka. 

5. Spotkania z mieszkańcami gminy w sprawach bieżących problemów. 

6. Podpisywanie odpowiedzi dla instytucji państwowych w ramach posiadanych 

kompetencji. 

7. Spotkanie dotyczące przygotowania materiałów dotyczących VII Sesji Rady Gminy 

Stegna. 

8. Zwołanie VII Sesji Rady Gminy Stegna, podpisanie zawiadomień i zaproszeń. 

9. Udział w spotkaniu z przedstawicielami branży turystycznej. 

10. Udział w uroczystościach związanych z obchodami 30 rocznicy „Pierwszych częściowo 

wolnych wyborów – przypadających na dzień 04 czerwca”. 

11. Udział w obchodach związanych ze Światowym Dniem Krwiodawcy – przypadający  

na dzień 14 czerwca. 

12. Udział w III Zlocie Klasycznych Pojazdów w Stegnie. 

13. Spotkanie z przedstawicielami kultury, działającymi na terenie Powiatu z okazji Dnia 

Działacza Kultury. 

14. Spotkanie z pracownikami samorządowymi z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego. 

15. Spotkanie z przedstawicielami Powiatowego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Malborku 

w sprawie działalności Ośrodka Zdrowia w Stegnie. 

16. Udział w ceremonii pogrzebowej Pana Krzysztofa Dragana – Radnego i Sołtysa Gminy 

Stegna. 

17. Bieżące czynności Radnego Gminy Stegna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie informacji przez 

poszczególnych przewodniczących Komisji Rady Gminy Stegna. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Budżetu Maciej Makowski przedstawił pracę komisji: 

 

1. Posiedzenie Komisji w sprawie wydania opinii odnośnie wniosku o dofinansowanie prac 

konserwatorskich obiektu zabytkowego wpisanego do rejestru zabytków – kościół  

w Stegnie. 

2. Posiedzenie Komisji w sprawie wydania opinii odnośnie przedłożonych dokumentów na 

dzisiejszą sesję. 

3. Omówienie planu przyszłej kontroli. 
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Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Bogumiła Duraj przedstawiła pracę komisji: 

 

1. Udział w VI Sesji Rady Gminy Stegna. 

2. Udział w zebraniu Rady Sołeckiej Sołectwa Rybina. 

3. Udział w spotkaniu Rady Sołeckiej i Klubu Kobiet w Bronowie. 

4. Kilkudniowe szkolenie i przygotowanie dzieci i młodzieży do gminno-powiatowych 

zawodów pożarniczych. 

5. Udział w projekcie edukacyjnym „Przyjazne Starostwo” – wizyta w Starostwie 

Powiatowym w Nowym Dworze Gdańskim. 

6. Posiedzenie Komisji – wizytacje w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Drewnicy, Szkole 

Podstawowej w Mikoszewie, Szkole Podstawowej w Jantarze. 

7. Udział w spotkaniu Rady Sołeckiej i Klubu Kobiet w Bronowie. 

8. Wizyta w Europejskim Centrum Solidarności „Święta Wolności i Solidarności”. 

9. Uczestnictwo w projekcie edukacyjnym „Pamięć Ofiar Stutthofu”. 

10. Udział w obchodach 74 rocznicy oswobodzenia obozu Stutthof. 

11. Wystąpienie w uroczystościach upamiętniających wyzwolenie obozu Stutthof. 

12. Udział w III Zlocie Klasycznych Pojazdów „Klasyczny Biwak” w Stegnie. 

13. Udział w festynie z okazji Dnia Dziecka w Rybinie. 

14. Udział w zawodach wędkarskich w Jantarze. 

15. Udział w koncercie z okazji 30-lecia pierwszych częściowo wolnych wyborów „Polskę 

kocham” w Gdańsku. 

16. Udział w gminno-powiatowych zawodach młodzieżowych drużyn pożarniczych  

w Nowym Dworze Gdańskim. 

17. Posiedzenie Komisji – opiniowanie materiałów na VII Sesję Rady Gminy. 

18. Posiedzenie Komisji – wizyta w świetlicy opiekuńczej „Pomocna dłoń” w Stegnie,  

w Bibliotece Publicznej w Stegnie, w świetlicy opiekuńczej „Pełna Chata” w Tujsku,  

w bibliotece w Tujsku, w świetlicy opiekuńczej „Zielona Łąka” w Bronowie. 

19. Udział w zebraniu wiejskim Sołectwa Rybina. 

20. Udział w VII Sesji Rady Gminy Stegna. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Magdalena Haftkowska przedstawiła pracę komisji: 

 

1. Udział w I Marszu Nordic Walking Finwala w Stegnie. 

2. Udział w Dniu Dziecka w miejscowości Nowotna. 

3. Udział w III Zlocie Klasycznych Pojazdów w Stegnie. 

4. Udział w Gminno – Powiatowych zawodach pożarniczych młodzieżowych drużyn 

strażackich w Nowym Dworze Gdańskim. 

5. Udział w posiedzeniu zwołanym przez Komisję ds. Budżetu. 

6. Udział w VII Sesji Rady Gminy Stegna. 

 

Przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji Jan Hudomięt przedstawił pracę 

komisji: 

 

1. Udział we wspólnym posiedzeniu komisji w celu opiniowania dokumentów VII Sesji 

Rady Gminy. 
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Ad. Pkt. Nr 7.   Interpelacje i zapytania Radnych. 
 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy Radni zgłaszają interpelacje bądź 

zapytania. 

 

Radna Brygida Drągowska zgłosiła zapytanie dotyczące budowy ulicy Brzegowej  

w Mikoszewie: 

- czy została przygotowana dokumentacja oraz kiedy planowana jest jej realizacja. 

Poruszanie się po drodze przy ulicy Brzegowej w związku z jej nawierzchnią jest uciążliwe dla 

mieszkańców. Nawierzchnia jest piaszczysta, pełna kolein i nierówności. Przejazd tą drogą 

wymaga dużej ostrożności i uwagi. 

Ponadto, jest to droga łącząca ścieżkę rowerową z miejscowością. Osoby korzystające  

ze ścieżki rowerowej (rozpoczynając lub też kończąc na tym odcinku korzystanie ze ścieżki) 

skarżą się na dyskomfort związany z poruszaniem się po tym odcinku trasu. 

Mając na uwadze, iż planowana jest realizacja projektu (po otrzymaniu dotacji) rowerem bez 

granic – rozwój turystyki w obszarze transgranicznym w oparciu o turystykę aktywną w tym 

rowerową niezbędna jest poprawa, jakości i dostępności komunikacyjnej drogi gminnej przy 

ulicy Brzegowej. 

 

Więcej zapytań i interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 8.   Raport z realizacji w latach 2017 – 2018 Programu Ochrony Środowiska 

dla Gminy Stegna na lata 2017 – 2020 z perspektywą do 2024 r. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że Raport został przedstawiony 

na posiedzeniu Komisji przez jego autora. Zapytał czy są pytania. 

 

Uwag ani zapytań nie zgłoszono. 

 

Raport z realizacji w latach 2017 – 2018 Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stegna na 

lata 2017 – 2020 z perspektywą do 2024 r. – stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 9.   Sprawozdanie z realizacji w 2018 r. Programu Współpracy Gminy Stegna 

z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi Podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski sprawozdanie zostało omówione na posiedzeniu 

komisji. Zapytał czy Radni mają pytania. 

 

Zapytań nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 10.   Informacja o działaniach związanych z promocją gminy, wydarzeniami 

kulturalnymi, sportowymi oraz koncertami, stan porządku i bezpieczeństwa na terenie 

Gminy Stegna – przygotowanie do sezonu letniego. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski informacja została Radnym przekazana  

w formie dokumentu, omówiona na posiedzeniu Komisji. Zapytał czy są uwagi do przedłożonej 

informacji. 
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Uwag nie zgłoszono. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.   Realizacja uchwał Rady Gminy Stegna podjętych w roku 2018 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski informacja została Radnym przekazana  

w formie dokumentu, omówiona na posiedzeniu Komisji. Zapytał czy Radni mają pytania bądź 

uwagi do przedłożonej informacji. 

 

Uwag ani zapytań nie zgłoszono. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 12.   Raport o stanie Gminy Stegna za 2018 rok. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski oddał głos Wójt Gminy Stegna Ewie Dąbskiej 

w celu przedstawienia Raportu o stanie Gminy Stegna za 2018 rok. 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska wyjaśniła, że zgodnie z art. 28aa ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym Wójt, co roku do dnia 31 maja przedstawia Radzie Gminy „Raport  

o stanie gminy”. Taki dokument został Radzie przedłożony, umieszczony jest również  

na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Stegna. Raport o stanie gminy jest to nowy 

obowiązek nałożony na samorząd. Ustawa jednak nie precyzuje, w jakiej formie i jakiej treści 

należy przygotować ten dokument. Nie podaje również wzoru, według jakiego powinien zostać 

przygotowany. Staraliśmy się zebrać w nim najważniejsze działania gminy, aby stanowił  

on wgląd w sferę finansową, gospodarczą a przede wszystkim społeczną naszej gminy. 

Podkreślenia wymaga fakt, że w raporcie znalazły się najbardziej istotne i wybrane sfery 

działalności, ponieważ nie sposób ująć wszystkie podejmowane każdego dnia działania.  

Raport został bardzo obszernie i szczegółowo przeanalizowany i omówiony na posiedzeniach 

Komisji Rady Gminy. 

Przedstawiła najważniejsze zagadnienia zawarte w Raporcie o stanie Gminy Stegna za 2018 

rok – sam raport oraz przedstawiona prezentacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska podsumowując zaznaczyła, że stara się skupiać na tworzeniu 

przyjaznych warunków zarówno dla naszych rodzin jak i dalszych inwestycji, które stanowią 

przede wszystkim o zrównoważonym rozwoju naszej gminy. 

W 2018 roku rozpoczęliśmy oraz zaplanowaliśmy inwestycje i projekty, które są w trakcie 

realizacji i będą realizowane w latach kolejnych. Działamy w sposób przemyślany skupiając 

się na maksymalnym czerpaniu środków finansowych ze źródeł zewnętrznych. Przywiązujemy 

wagę do oferty kulturalnej i turystycznej oraz wszelkich innych aspektów warunkujących 

rozwój gminy, w oparciu o Strategię i Studium Uwarunkowań Gminy Stegna, które określają 

kierunku rozwoju naszej gminy. Dokumenty te często są aktualizowane, ponieważ często 

zmieniająca się sytuacja gospodarcza w kraju powoduje to, że musimy nad nimi systematycznie 

pracować i je ulepszać. Jest to zaangażowanie nie tylko pracowników Urzędu Gminy, ale także 

Państwa Radnych, Sołtysów, Dyrektorów placówek, ponieważ wszyscy chcemy, aby gmina 

była przyjazna. Ma nadzieję, że przy wspólnym działaniu, tak jest to w tej chwili, jak ciężko 

przede wszystkim Radni pracują, uda się zrealizować to, co jest w założeniach.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski podziękował Wójt Gminy za przedstawienie 

Raportu o stanie gminy. Jest to bardzo ważny dokument. Zgodnie z ustawowym obowiązkiem 

Wójt zobowiązany jest do przedłożenia go Radzie Gminy w terminie do 31 maja, co zostało 
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uczynione. Dodatkowo w formie elektronicznej znajduje się on na Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

Wyjaśnił, że ustawodawca wprowadzając zmiany do ustawy o samorządzie gminnym 

wprowadzając obowiązek przedstawienia Raportu o stanie gminy uwzględnił także debatę nad 

tym dokumentem oraz określił, kto i w jakiej formie może zabrać w niej głos. Jeżeli chodzi o 

naszą gminę to mieszkaniec chcący wziąć udział w debacie musi złożyć wniosek do 

Przewodniczącego Rady Gminy z wykazem podpisów 20 osób, najpóźniej na dzień przed 

terminem zwołanej sesji, na której ma się odbyć debata. 

Poinformował, iż taki wniosek nie wpłynął, dlatego też głos będą mogli zabrać tylko Radni. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski otworzył debatę na Raportem o stanie Gminy 

Stegna za 2018 rok. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał, kto z Radnych chciałby zabrać głos. 

 

Chęć zabrania głosu w debacie zgłosili: 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zygmunt Flejszar – w imieniu mieszkańców oraz własnym 

podziękował Wójt Gminy, jako włodarzowi tej gminy i wszystkim pracownikom Urzędu, 

Radnym, Sołtysom oraz wszystkim kierownikom placówek samorządowych, oświatowych  

i kulturalnych za wielki wkład. W ostatnich latach jest to nawet bardzo namacalne i widoczne, 

że w tej gminie ludziom żyje się lepiej. Gminę Stegna określa się, jako dużą gminy, a co za tym 

idzie bogatą. Natomiast tą dużą gminą należy umieć włodarzyć, zarządzać, ponieważ przy tej 

dużej gminie są również duże wydatki. Jesteśmy zapewne jedną z nielicznych gmin  

w województwie, która ma tak dużo placówek oświatowych, Ochotniczych Straży Pożarnych. 

Przy zaangażowaniu wszystkich, których wymienił mieszkańcy czują, że w gminie jest coraz 

lepiej. Należy życzyć, aby tak było dalej. Przed nami duże inwestycje, a za dotychczasowe 

działania składa podziękowania. 

 

Radny Maciej Makowski – również chciałby podziękować za wkład i tak dobre włodarzenie, 

natomiast jest kwestia, z którą nie może się zgodzi, jest to kwestia pięciu szkół. Rozumie, że 

ten raport tworzony był po raz pierwszy, ale brakuje mu w nim pewnych informacji, które 

pozwoliłyby dokonać oceny, jakie działania zostały podjęte i czy były one skuteczne i jaki był 

ich cel. W części Raportu dotyczącej oświaty podane zostały dane datowane w różny sposób,  

w części na koniec marca, na koniec września a jeszcze inne dane za cały rok kalendarzowy. 

Zapis ustawy czyta w ten sposób, że raport za 2018 rok powinien być konkretnie raportem  

za 2018 rok. Jest to o tyle istotne, że opisywane sytuacje są dwa roczniki szkolne. Prezentacja 

dotacji na 2018 rok nie jest możliwa do zweryfikowania, w jego ocenie, więc to należałoby 

zdecydowanie poprawić. Informacja marcowa daje już nam pewien ogląd, natomiast brakuje  

tu komentarza urzędu na temat tego, że były i są tworzone oddziały liczące 6, 8, 9 uczniów.  

Zastanawia się czy jest to sytuacja w pełni akceptowalna, czy nie ma jednak kierunku,  

aby to poprawić. Z raportu jednoznacznie wynika, że utrzymanie tych 5 placówek nie jest 

uzasadnione, nie jest to chlubą gminy, że nie możemy sobie z tym poradzić, tym bardziej,  

że należało to zrobić dużo wcześniej, co najmniej 2 lata temu można było przewidzieć  

tę sytuację. Jest to duże obciążenie dla budżetu gminy. Uważa, iż jest to w jakiś sposób 

szkodliwe dla dzieci uczęszczających do innych szkół, dla tych innych placówek, ponieważ 

powoduje niepotrzebne rozdrobnienie i można by było o wiele lepiej zorganizować pracę. 

Zastanawia się, czemu miałoby służyć tworzenie kolejnych oddziałów. 

Na posiedzeniu Komisji poprosił o przesłanie zatwierdzonych arkuszy organizacyjnych,  

nie otrzymał ich jeszcze.   
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Problem jest znany od tych dwóch lat i nic nie wskazuje na to, aby z kolejnymi rocznikami 

miało przybywać uczniów, więc zdaje się, że zamknięcie, co najmniej jednej placówki będzie 

w przyszłości nieuniknione. Uzyskaliśmy podczas posiedzenia komisji wyczerpującą na tę 

chwilę informację i wskazanie, że został zlecony firmie zewnętrznej audyt. Prosiłby  

o wyjaśnienie, czemu ma służyć to badanie. Czy ocena audytorów ma uzasadnić konieczność 

wygaszenia jednej z placówek, w jego ocenie. Audyt zgodnie z uzyskaną informacją od 

Zastępcy Wójta ma się zakończyć w październiku, co oznacza, że poniesiemy koszty z tego 

tytułu oraz koszty związane z kolejnym rokiem szkolnym w 5 szkołach. Chciałby uzyskać 

informację, dlaczego taki stan jest utrzymywany, dlaczego powstają nowe oddziały, jaki jest 

kierunek działania, po co ten audyt, czemu ma służyć i dlaczego jest on niezbędny, aby 

przeprowadzić wymagane zmiany i czy stać gminę na 5 szkół. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski, jako Radny poprzedniej kadencji chciałby 

wyjaśnić pewną kwestię. Jeżeli chodzi o reformę oświatową sprzed 2 lat to ustawodawca 

wprowadził taką reformę, która nie pozwalała na zamykanie szkół, poprzez opinię Kuratora 

Oświaty. Nie można było rozmawiać i myśleć o zamykaniu jakiejkolwiek placówki 

oświatowej. 

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski ustosunkowując się do wypowiedzi Radnego Macieja 

Makowskiego stwierdził, że wszelkie reformy oświatowe nie są lubiane przez nikogo. 

5 lat temu reforma wprowadziła możliwość pójścia do szkół dzieci 6 letnich. Rodzice borykali 

się z wieloma problemami jednak musieli wykonać obowiązek ustawowy. Teraz zbieramy tego 

żniwo, w jednej klasie są dzieci z różnicą wieku prawie 2 lat. 

Reforma oświaty wprowadzona 2 lata temu w bardzo szybkim tempie, nie pozwalała  

na likwidację jakiejkolwiek placówki oświatowej. Wójt i Rada Gminy działa zgodnie  

z przepisami i w granicach prawa. Nie zostały podjęte żadne niezgodne z przepisami działania. 

To, że rachunek ekonomiczny nie zawsze się zgadza jest dla niego bardzo bolące, skoro Radny 

mówi, że możemy na dzieciach oszczędzać. Gmina Stegna nie oszczędza na dzieciach.  

Tak daleko idące posunięcia, że trzeba coś zamknąć musi być wyrazem całej Rady Gminy,  

nie jednej osoby. Jeżeli Radny się nie zgadza, to on to rozumie, ale mamy demokrację i rządzi 

ogół.  

Pierwszy audyt oświatowy przeprowadzony został w trakcie wykonywania reformy i już wtedy 

była zapowiedź, że zostanie on powtórzony po zakończeniu etapu wygaszania gimnazjum.  

Ma on na celu wskazanie kolejności działań, w jakim kierunku gmina iść. To Państwo Radni 

podejmą decyzję w swoich uchwałach, w jakim kierunku pójdzie oświata na terenie gminy. 

Dwa lata temu Gimnazjum w Mikoszewie można było wygasić albo przekształcić w szkołę 

podstawową. Wygaszenie gimnazjum nie skutkowałoby dużym zmniejszeniem kosztów,  

z uwagi na to, że obiekt dalej musiałby być utrzymywany, to jest rocznie koszt rzędu  

200 tyś zł. Nie wyobraża sobie powielenia sytuacji, jaka miała i ma miejsce z zamkniętą szkołą 

specjalną w Junoszynie, dziś jest to ruina. 

Podkreślił, że przeprowadzany audyt związany jest również z debatami społecznymi.  

Jest on tak rozciągnięty w czasie, ponieważ arkusze organizacyjne przedkładane przez 

dyrektorów są planami na następny rok szkolny, będzie on korygowany w miesiącu wrześniu 

poprzez korektę arkuszy. Liczba dzieci zawsze jest wartością zmienną.  

W miesiącu wrześniu będą prowadzone debaty przez specjalistów, którzy zajmują się tymi 

zagadnieniami. Udział społeczeństwa jest niezbędny w tych działaniach. Radni uzyskają 

szeroki obraz analizy w porównaniu do stanu z wprowadzenia reformy. 

Nie można na tę kwestię patrzeć w ten sposób, że zamykając jedną placówkę zaoszczędzimy  

14 tyś zł na jednym uczniu, co rocznie dałoby kwotę 2 mln zł i środki te gmina przeznaczy  

np. na inwestycje drogowe. Na dzieciach nie można oszczędzać. Każdą placówkę oświatową 
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tworzą uczniowie, rodzice, to jest jakaś kultura w miejscowości, nauczyciele, ich rodziny,  

to są mieszkańcy gminy. W chwili obecnej Gminę Stegna stać na 5 placówek oświatowych  

i powinniśmy się z tego cieszyć. Gminne finanse stoją na bardzo dobrym poziomie. Instytucje 

zewnętrze służące kontroli nie zgłaszają żadnych uwag w tym kierunku. 

Podsumowując podkreślił, że do debaty na temat oświaty w gminie wrócimy w miesiącu 

wrześniu. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski dodał, że jego zdaniem podejście czysto 

ekonomiczne do oświaty w gminy uważa za zły kierunek. Zysk i stratę oblicza się  

w przedsiębiorstwie. W przypadku placówek oświatowych nie są one zakładami pracy, nie mają 

wypracowywać zysków w formie finansowej. Cieszy go fakt, że powstaje drugi etap raportu 

oświatowego, te dwa dokumenty scalą informację na ten temat. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. 

 

Radny Maciej Makowski – kilka krotnie padło stwierdzenie, że sugeruje on, aby oszczędzać 

na dzieciach, absolutnie tak nie jest. Uważa, że dzisiejszy stan, kiedy mamy klasy 6, 8 i 9 

osobowe jest stanem niedopuszczalnym, dlatego, że tracą właśnie dzieci. Nie na dzieciach chce 

oszczędzać i nie patrzy na suche cyferki. Uważa, że budowanie większych klas służy dzieciom 

i tym cyferkom, które sprzyjają temu, aby była możliwość przeznaczenia większej kwoty na 

rozwój szkół. 

Podziękował Zastępcy Wójta za wskazanie kolejny wraz, co to jest demokracja. Osobiście wie  

i stara się korzystać właśnie z demokracji. W swoim wystąpieniu chodzi mu o organ 

wykonawczy, który jest inicjujący pewne procesy i który Radnym i mieszkańcom przedstawia 

raport, który obrazuje to, jakie było działanie i jaki jest jego dalszy kierunek. Udzielona 

odpowiedź go nie satysfakcjonuje. Zapytał czy nie powinna to być decyzja zarządcza poddana 

pod pogląd Rady Gminy i czy konsultacje społeczne są wymagane.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zwracając się do Radnego Macieja 

Makowskiego, nie chciałby, aby radny odbierał to w ten sposób, że ktoś chce go uczyć 

demokracji. Szanuje jego zdanie, ma prawo jak każdy mieć całkiem odrębne zdanie, 

stanowisko, bo po to tutaj jesteśmy, aby poszczególnych opinii wysłuchać i wyciągnąć jak 

najmądrzejsze wnioski.  

Chciałby przypomnieć, że właśnie dwa lata temu Rada wprowadziła projekt zarządczy Wójt 

Gminy. Rada obradowała nad różnymi projektami rozwiązań. Liczy na to, że tym razem będzie 

podobnie, że właśnie Wójt przedłoży swój zarządczy projekt uchwały. Ma nadzieję, że w toku 

prac Rady zostanie wprowadzona najbardziej słuszna i właściwa decyzja.  

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski powtórzył, że Wójt Gminy i Rada Gminy mogą działać 

tylko w granicach prawa. Wszystkie czynności, które były podejmowane nie są sprzeczne  

z obowiązującymi przepisami. Radni wybrali najbardziej optymalny wariant w tamtym 

momencie. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski nie chciałby, aby dzisiejsza debata nad 

Raportem o stanie gminy ukierunkowana była tylko w kierunku oświaty. Zapytał czy Radni 

chcieliby jeszcze zabrać głos w debacie. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski w związku z wyczerpaniem listy mówców 

zamknął debatę nad Raportem o stanie Gminy Stegna za 2018 rok. 
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Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski ogłosił 5 minutową przerwę. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski wznowił obrady VII Sesji Rady Gminy Stegna.  

Obecnych 13 Radnych. 

 

Ad. Pkt. Nr 13.1.   projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Stegna  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zwrócił uwagę na omyłkę pisarską  

w przedmiotowym projekcie uchwały w § 1 zamiast „na rok” winno być „za rok”. Projekt 

uchwały zostanie poddany pod głosowanie z uwzględnieniem korekty tego zapisu. 

 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

Przewodniczący Komisji Radny Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

Przewodnicząca Komisji Radna Bogumiła Duraj poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały podjęta zostanie na sesji. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Przewodniczący Komisji Radny Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Stegna.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 3. 

 

Przyjęto uchwałę Nr VII/67/2019 

w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 13.2. projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stegna za 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski wniósł o odczytanie przez Skarbnik Gminy 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stegna 

za 2018 rok. 

 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska odczytała Uchwałę Nr 031/g276/R/II/19 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 2 kwietnia 2019 r. w sprawie 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stegna za 2018 rok wraz z informacją  
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o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami (uchwała stanowi załącznik do protokołu), w 

której to opiniuje pozytywnie przedłożone sprawozdanie. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi. 

 

Radni Gminy nie złożyli zapytań ani wniosków odnośnie przedłożonego sprawozdania 

finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stegna za 2018 r. oraz wraz  

z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami. 

Nie wniesiono również zapytań odnośnie przedstawionej Uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

Przewodniczący Komisji Radny Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

Przewodnicząca Komisji Radna Bogumiła Duraj poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały podjęta zostanie na sesji. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Przewodniczący Komisji Radny Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Stegna za 2018 r. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 4. 

 

Przyjęto uchwałę Nr VII/68/2019 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Stegna za 2018 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 13.3. projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Stegna za 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski wniósł o odczytanie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Stegna w sprawie udzielenia absolutorium oraz Uchwały Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w sprawie opinii odnośnie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Stegna o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Stegna z tytułu wykonania budżetu  

za 2018 rok. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Magdalena Haftkowska odczytała: 

 

1. Uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stegna z dnia 26 kwietnia 2019 r. w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Stegna za 2018 rok wraz z uzasadnieniem 

oraz opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Stegna za 2018 roku (uchwała 

stanowi załącznik do protokołu), 

 

2. Uchwałę Nr 065/g276/A/II/19 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Gdańsku z dnia 9 maja 2019 r. opiniującą pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Stegna o udzielenie absolutorium Wójtowi z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu uchwały 

bądź wniosku Komisji Rewizyjnej. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

Przewodniczący Komisji Radny Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

Przewodnicząca Komisji Radna Bogumiła Duraj poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały podjęta zostanie na sesji. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Przewodniczący Komisji Radny Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stegna za 2018 r. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 5. 

 

Przyjęto uchwałę Nr VII/69/2019 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stegna za 2018 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski w życiu gminy są dwa ważne zdarzenia,  

jest to uchwalenie budżetu gminy Stegna na dany rok oraz udzielenie przez Radę Gminy 

absolutorium Wójtowi z tytułu jego wykonania. W tym roku po raz pierwszy doszło wotum 

zaufania.  

On osobiście uważa, że Wójt Ewa Dąbska wotum zaufania w dniu dzisiejszym uzyskała po raz 

trzeci. Pierwszy raz, kiedy została wybrana Wójtem Gminy Stegna, drugi raz, kiedy została 
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wybrana ponownie z tak wysokim wynikiem oraz w dniu dzisiejszym, kiedy zostało ono 

udzielone przez Radę Gminy Stegna jednogłośnie. 

Wotum zaufania oraz absolutorium udziela się Wójtowi Gminy, natomiast nie jest to praca 

jednej osoby, podziękował i pogratulował również Panu Tomaszowi Gajewskiemu – Zastępcy 

Wójta Gminy Stegna, Pani Dorocie Witkowskiej – Skarbnikowi Gminy Stegna oraz całemu 

referatowi budżetowemu, na ręce Pani Beaty Burliga – Sekretarzowi Gminy Stegna złożył 

podziękowania dla wszystkich pracowników Urzędu Gminy. 

Swoje podziękowania skierował także do Dyrektorów placówek oświatowych, Kierownika 

Gminnego Ośrodka Kultury, z prośbą o przekazanie ich pracownikom szkół.  

Zwrócił się również do Sołtysów oraz Rad Sołeckich, aby przyjęli podziękowania od Rady 

Gminy za jej wspomaganie, wspieranie i wspólną realizację zadań. 

Na zakończenie podziękowania złożył Radnym obecnej, a także poprzedniej kadencji, 

natomiast Wójtowi Gminy Ewie Dąbskiej życzył dalszej owocnej współpracy. 

 

W imieniu dyrektorów placówek oświatowych głos zabrała Dyrektor Zespołu Szkół  

w Stegnie Pani Renata Cichosz. Podkreśliła, że mądry i dobry gospodarz to są mądre i dobre 

decyzje, to jest mądre i dobre społeczeństwo. Uchwały, które podejmuje Rada Gminy,  

a realizowane są przez Wójt Gminy zwiększają standardy życia wszystkich mieszkańców. 

 

Wójt Gminy Stegna Ewa Dąbska jest to wyjątkowe wydarzenie, ponieważ po raz pierwszy 

otrzymała wotum zaufania od Rady Gminy oraz kolejne absolutorium. Zawsze są to trudne 

decyzje. Wszystkie piękne słowa, jakie mogły paść zostały już wypowiedziane przez 

Przewodniczącego Rady oraz Dyrektor Renatę Cichosz. Stanowisko Wójta postrzega, jako 

służbę na rzecz i dla dobra gminy. Stara się wykonywać swoje obowiązki jak najlepiej potrafi.  

Bardzo serdecznie dziękuje Radzie Gminy, za ciężką pracę na komisjach, za wychwycenie 

błędów, niedociągnięć. To świadczy o tym, że Radni wkładają dużo serca i poświęcają dużo 

czasu na sprawowanie mandatu. Podziękowania skierowane są również do pracowników 

Urzędu Gminy, dyrektorów i kierowników jednostek oraz Sołtysów.   

 

Ad. Pkt. Nr 13.4.   projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na dofinansowanie 

konserwacji obiektu zabytkowego wpisanego do rejestru zabytków 

 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

Przewodniczący Komisji Radny Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

wniosku o przyznanie dotacji jak i samego przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

Przewodnicząca Komisji Radna Bogumiła Duraj poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały podjęta zostanie na sesji. 
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Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Przewodniczący Komisji Radny Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie przyznania dotacji na dofinansowanie konserwacji obiektu zabytkowego wpisanego 

do rejestru zabytków.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 6. 

 

Przyjęto uchwałę Nr VII/70/2019 

w sprawie przyznania dotacji na dofinansowanie konserwacji obiektu zabytkowego 

wpisanego do rejestru zabytków 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 13.5.   projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość i ten sam dzierżawca, działka nr 24/2 położona w miejscowości Dworek 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

Przewodniczący Komisji Radny Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

Przewodnicząca Komisji Radna Bogumiła Duraj poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały podjęta zostanie na sesji. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Przewodniczący Komisji Radny Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy, 

której przedmiotem jest ta sama nieruchomość i ten sam dzierżawca, działka nr 24/2 położona 

w miejscowości Dworek.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 7. 
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Przyjęto uchwałę Nr VII/71/2019 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość i ten sam dzierżawca, działka 

nr 24/2 położona w miejscowości Dworek 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 13.6.   projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość i ten sam dzierżawca, działka nr 110/7 położona w miejscowości Dworek 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

Przewodniczący Komisji Radny Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

Przewodnicząca Komisji Radna Bogumiła Duraj poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały podjęta zostanie na sesji. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Przewodniczący Komisji Radny Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy, 

której przedmiotem jest ta sama nieruchomość i ten sam dzierżawca, działka nr 110/7 położona 

w miejscowości Dworek.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 8. 

 

Przyjęto uchwałę Nr VII/72/2019 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość i ten sam dzierżawca, działka 

nr 110/7 położona w miejscowości Dworek 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 13.7.   projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej Powiatowi Nowodworskiemu na wydatki związane z realizacją inwestycji pn. 

„Tujsk – przebudowa mostu zwodzonego” 
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Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

Przewodniczący Komisji Radny Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

Przewodnicząca Komisji Radna Bogumiła Duraj poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały podjęta zostanie na sesji. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Przewodniczący Komisji Radny Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Nowodworskiemu na 

wydatki związane z realizacją inwestycji pn. „Tujsk – przebudowa mostu zwodzonego”.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 9. 

 

Przyjęto uchwałę Nr VII/73/2019 

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 

Nowodworskiemu na wydatki związane z realizacją inwestycji pn. „Tujsk – przebudowa 

mostu zwodzonego” 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 13.8.   projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, 

jak również tryb ich pobierania. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

Przewodniczący Komisji Radny Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 
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Komisja ds. Społecznych : 

Przewodnicząca Komisji Radna Bogumiła Duraj poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały podjęta zostanie na sesji. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Przewodniczący Komisji Radny Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowe warunki 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 10. 

 

 Przyjęto uchwałę Nr VII/74/2019 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 

szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również tryb ich pobierania 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 13.9.   projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/378/2018 Rady 

Gminy Stegna z dnia 17 października 2018 r. zmienionej Uchwałą Nr V/54/2019 Rady 

Gminy Stegna z dnia 18 marca 2019r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych do realizacji na 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

Przewodniczący Komisji Radny Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

Przewodnicząca Komisji Radna Bogumiła Duraj poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały podjęta zostanie na sesji. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Przewodniczący Komisji Radny Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 
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Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/378/2018 Rady Gminy Stegna z dnia 17 października 

2018 r. zmienionej Uchwałą Nr V/54/2019 Rady Gminy Stegna z dnia 18 marca 2019r.  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych do realizacji na 2019 r.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 11. 

 

 Przyjęto uchwałę Nr VII/75/2019 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/378/2018 Rady Gminy Stegna z dnia  

17 października 2018 r. zmienionej Uchwałą Nr V/54/2019 Rady Gminy Stegna  

z dnia 18 marca 2019r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych do realizacji na 2019 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 13.10.   projekt uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Malborku. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, iż chęć pracy w zespole zgłosili 

Radni : Brygida Drągowska oraz Maciej Makowski. 

Zapytał czy Radni podtrzymują swoje zgłoszenie. 

 

Radna Brygida Drągowska oraz Radny Maciej Makowski potwierdzili swoje zgłoszenie 

udziału pracy w zespole. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy ktoś z Radnych zgłasza jeszcze 

swoją kandydaturę. 

 

Zgłoszenia dokonał Radny Mirosław Wojtkowski. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń złożył 

wniosek o zamknięcie listy kandydatów i określenie 3 osobowego składu zespół  

ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Malborku. 

 

Radni głosowali jednogłośnie, 13 za. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do Sądu 

Rejonowego w Malborku w składzie Brygida Drągowska, Maciej Makowski oraz Mirosław 

Wojtkowski.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 1 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 12. 
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Przyjęto uchwałę Nr VII/76/2019 

w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników  

do Sądu Rejonowego w Malborku 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 13.11.   projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/159/2016 Rady 

Gminy Stegna z dnia 24 maja 2016 r. w sprawie ustalenia stref płatnego parkowania na 

drogach publicznych na terenie Gminy Stegna, ustalenia opłat za postój w tych strefach, 

opłaty dodatkowej oraz sposobu pobierania tych opłat. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że przedmiotowy projekt 

uchwały podlega zaopiniowaniu przez Zarząd Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim, odczytał 

Uchwałę Nr 55/2019 Zarządu Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim z dnia 11.06.2019 r., 

zawierającą pozytywną opinię projektu uchwały Rady Gminy Stegna w sprawie zmiany 

uchwały nr XX/159/2016 Rady Gminy Stegna z dnia 24 maja 2016 r. w sprawie ustalenia stref 

płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie Gminy Stegna, ustalenia opłat za postój 

w tych strefach, opłaty dodatkowej oraz sposobu pobierania tych opłat. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

Przewodniczący Komisji Radny Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

Przewodnicząca Komisji Radna Bogumiła Duraj poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały podjęta zostanie na sesji. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Przewodniczący Komisji Radny Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zmiany uchwały nr XX/159/2016 Rady Gminy Stegna z dnia 24 maja 2016 r.  

w sprawie ustalenia stref płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie Gminy 

Stegna, ustalenia opłat za postój w tych strefach, opłaty dodatkowej oraz sposobu pobierania 

tych opłat.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 13. 
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Przyjęto uchwałę Nr VII/77/2019 

w sprawie zmiany uchwały nr XX/159/2016 Rady Gminy Stegna z dnia 24 maja 

2016 r. w sprawie ustalenia stref płatnego parkowania na drogach publicznych 

na terenie Gminy Stegna, ustalenia opłat za postój w tych strefach, opłaty 

dodatkowej oraz sposobu pobierania tych opłat 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 13.12.   projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Stegna na rok 2019. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

Przewodniczący Komisji Radny Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

Przewodnicząca Komisji Radna Bogumiła Duraj poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały podjęta zostanie na sesji. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Przewodniczący Komisji Radny Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zmian budżetu gminy Stegna na rok 2019.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 14. 

 

Przyjęto uchwałę Nr VII/78/2019 

w sprawie zmian budżetu gminy Stegna na rok 2019 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 13.13.   projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/36/2018 Rady 

Gminy Stegna z dnia 19 grudnia 2018 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stegna na lata 2019-2032. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

Przewodniczący Komisji Radny Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Komisja ds. Społecznych : 

Przewodnicząca Komisji Radna Bogumiła Duraj poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały podjęta zostanie na sesji. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Przewodniczący Komisji Radny Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zmiany uchwały Nr III/36/2018 Rady Gminy Stegna z dnia 19 grudnia 2018 roku 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2019-2032.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 15. 

 

Przyjęto uchwałę Nr VII/79/2019 

w sprawie zmiany uchwały Nr III/36/2018 Rady Gminy Stegna z dnia  

19 grudnia 2018 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stegna na lata 2019-2032 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 13.14.   projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu nieruchomości lokalowej, mieszczącej się w budynku usadowionym na 

działce nr 203/2 położonej w miejscowości Stegna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, iż wkradł się błąd w numerze 

działki w tytule uchwale oraz w § 1, powinien on brzmieć 203/1, z taką poprawką projekt 

zostanie poddany głosowaniu. Odczytał pełną treść projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii 

poszczególnych Komisji Rady Gminy. 

 

Komisja ds. Budżetu : 

Przewodniczący Komisji Radny Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 
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Komisja ds. Społecznych : 

Przewodnicząca Komisji Radna Bogumiła Duraj poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały podjęta zostanie na sesji. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji : 

Przewodniczący Komisji Radny Jan Hudomięt poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu nieruchomości lokalowej, 

mieszczącej się w budynku usadowionym na działce nr 203/1 położonej w miejscowości 

Stegna.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 13,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 16. 

 

Przyjęto uchwałę Nr VII/80/2019 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu nieruchomości 

lokalowej, mieszczącej się w budynku usadowionym na działce nr 203/1 

położonej w miejscowości Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski podziękował Radzie za sprawne procedowanie 

nad projektami uchwał. Tak jak wspomniała już Wójt Gminy świadczy to rzetelnej pracy 

Radnych na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

 

Ad. Pkt. Nr 14.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski Radni nie zgłosili interpelacji na poprzedniej 

sesji oraz w okresie między sesjami. 

 

Ad. Pkt. Nr 15.   Wolne wnioski i informacje. 
 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że jeżeli ktoś chciałby zabrać w 

tym punkcie głos zgłasza ten fakt sekretarzowi obrad, Radnemu Janowi Hudomięt. Podkreślił, 

że dopuści do głosu jedynie osoby zapisane na listę. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski ogłosił 10 minutową przerwę.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski wznowił obrady VII Sesji Rady Gminy Stegna. 

 

Obecnych 13 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski udzielił głosu Pani Marcie Zegarowskiej. 

 

Marta Zegarowska przedstawiła sukcesy edukacyjne swoich dzieci. Uważa, że oferta Szkoły 

Podstawowej w Mikoszewie powinna zostać rozszerzona o oddziały przedszkolne. Chętnych 

dzieci na liście jest powyżej 20 osób. Rodzice z Mikoszewa są bardzo wdzięczni za daną szansę 

i utworzenie Szkoły Podstawowej w Mikoszewie w 2017 roku. Szkoła posiada doskonałe 
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warunki ku temu, aby powstało w niej przedszkole. Dyrektor Szkoły stara się o pozyskanie 

środków w Urzędzie Marszałkowskim na ten cel, jest to kwota powyżej miliona złotych.  

W tym momencie z tego, co się orientuje brakuje tylko podpisu Marszałka. Delegacja rodziców 

z Mikoszewa w przyszłym tygodniu ma udać się do Marszałka z prośbą o przyspieszenie 

decyzji. W imieniu przedstawicieli zwraca się z prośbą, aby ten oddział przedszkolny powstał, 

aby gmina zapewniła personel, pokryła koszty 1,5 etatu, które jest potrzebne do utworzenia 

tego przedszkola. Rodzice własnymi siłami bez środków z Urzędu Marszałkowskiego są  

w stanie dostosować klasę dla oddziału przedszkolnego. Postarają się zdobyć sponsorów oraz 

uruchomić zbiórki publiczne. Chcieliby, aby przedszkole ruszyło od września z racji tego, że 

są bardzo zaniepokojeni tym czy mają oddać dzieci i gdzie mają je oddać do przedszkola. 

Uważa, że jeżeli byłoby zapewnienie powstania przedszkola nie byłoby problemu z licznością 

grupy. 

Krążące pogłoski o możliwości zamknięcia szkoły w Mikoszewie wywołują obawy rodziców, 

co do przeniesienia dzieci do liczniejszych klas w szkołach w Stegnie i Drewnicy i w efekcie 

do dwuzmianowego systemu nauczania. 

Podziękowała Zastępcy Wójta oraz Przewodniczącemu Rady za wypowiedziane słowa, iż na 

dzieciach nie wolno oszczędzać. Podkreśliła, że nie zgadza się natomiast z wypowiedzią 

Radnego Macieja Makowskiego, iż w małych klasach dzieci tracą. Uważa, że jest wręcz 

odwrotnie, że zyskują, chociażby a przykładzie jej dziecka. 

Jest pod ogromnym wrażeniem jak rodzice działają na rzecz szkoły w Mikoszewie, w miarę 

swoich możliwości również włącza się do tych projektów. Wierzy, że jeżeli gmina zezwoli na 

utworzenie tego przedszkola i żłobka Mikoszewo dalej będzie funkcjonować, jako pełna 

społeczność, bo bez szkoły zostanie ono podupadającą wioską.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski w imieniu Wójt Gminy przeprosił za jej  

nieobecność i opuszczenie obrad Sesji Rady Gminy, co spowodowane jest wyjazdem 

służbowym na uroczystości w Warszawie. 

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski to dzięki burzliwej reformie w szkole w Mikoszewie 

mogła powstać szkoła podstawowa. Bez niej nadal byłoby tam tylko gimnazjum i te młodsze 

dzieci tak jak do tej pory jeździłyby do szkół w Jantarze, Drewnicy czy Stegnie. Po stworzeniu 

szkoły podstawowej w Mikoszewie coraz więcej rodziców deklarowało przeniesienie do niej 

swoich dzieci. W ubiegłym roku wystąpiła konieczność utworzenia klasy „0”, był to następny 

krok w kierunku rodziców z Mikoszewa. W 2018 roku został złożony wniosek  

o dofinansowanie przedszkola w placówce. Jest to potężny wniosek o zakresie prac rzeczowych 

na ponad milion złotych, łącznie z placem zabaw, ogrodzeniem, wyposażeniem. Wniosek nie 

uzyskał dofinansowania, zostało złożone odwołanie. Gminy Stegna nie stać, aby samodzielnie 

wykonać to zadanie, dlatego też zwróciliśmy się do Marszałka Województwa Pomorskiego  

o dofinansowanie. Na chwilę obecną nie ma informacji, że te środki zostaną przyznane. Kwestia 

samego przygotowania dokumentacji technicznej, wykonanie przegród wewnątrz szkoły to 3-

4 miesiące. Pośpiech jest jak najmniej wskazany, chodzi tu o dostosowanie obiektu  

do przepisów PPOŻ, do zapewnienia bezpieczeństwa przebywających tam dzieci. 

W utworzonym żłobku w Stegnie nie ma już miejsc, a zapotrzebowanie jest nadal. Musimy 

szukać kolejnej lokalizacji, aby ten żłobek utworzyć. Po analizie placówek oświatowych 

okazało się, że tylko Mikoszewo pod względem pomieszczeń mogłoby przyjąć te dzieci.  

Na ten zakres na pewno również będzie składany wniosek. W pierwszej kolejności zakończmy 

zakres przedszkola. Placówka w Mikoszewie jest jak najbardziej rozwojowa. Problem stanowi 

demografia, ilość dzieci. Gimnazjum we wrześniu będzie wygaszane i ten etap reformy się 

zakończy. Sądzi, że przez pół roku uda się pozyskać środki i na przyszły rok, ewentualnie  

w drugim półroczu uda się dostosować placówkę do wymagań bezpieczeństwa. Podkreślił, że 
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na chwilę obecną nie jest w stanie jednoznacznie odpowiedzieć jak będzie wyglądała kwestia 

utworzenia przedszkola bez informacji z Urzędu Marszałkowskiego. 

 

Marta Zegarowska rodzice będą mieli obawy czy oddać dzieci do nowej placówki od drugiego 

semestru, z racji tego, że dzieci do tego czasu zaaklimatyzują się w tych placówkach, w których 

rozpoczną rok szkolny. Dlatego tak bardzo zależy rodzicom, aby ten oddział powstał już od 

września. Słyszała, że Pani Dyrektor jest w gotowości, jeżeli tylko środki zostaną przyznane, 

aby przez okres wakacyjny maksymalnie zaadaptować konieczne pomieszczenia łącznie z 

zabezpieczeniami przeciwpożarowymi. Tak jak już wspomniała w przyszłym tygodniu uda się 

delegacja do Urzędu Marszałkowskiego, aby prosić o przyspieszenie decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski dziękuje za wsparcie, obywatelska pomoc jest 

również dla Rady ważna i pomocna. Wola utworzenia placówki jest we wszystkich, ale 

najważniejsze jest bezpieczeństwo mających przebywać tam dzieci. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski udzielił głosu Panu Stanisławowi Trojnar, 

Sołtysowi Sołectwa Stegienka Osada. 

 

Stanisław Trojnar Sołtys Sołectwa Stegienka Osada podziękował za zrealizowanie podłącza 

energetycznego w formie latarni oświetleniowych, była to bardzo ważna sprawa dla 

mieszkańców. Jednocześnie prosi o wsparcie realizacji kolejnego etapu tego zadania o kolejne 

4 latarnie. 

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski wyjaśnił, że udało się rozpocząć tą inwestycje od 

największych elementów, powstała rozdzielnia łącząca i linia, do której będzie można 

adaptować kolejne punkty oświetleniowe. Zawarta zostanie kolejna umowa z firmą Energa na 

lata 2020 – 2023, w ramach, której będą realizowane kolejne etapy oświetlenia na terenie 

gminy.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski udzielił głosu Pani Iwonie Mickiewicz, 

Sołtysowi Sołectwa Mikoszewo. 

 

Iwona Mickiewicz, Sołtys Sołectwa Mikoszewo podziękowała za wyróżnienie Sołectwa 

Mikoszewo w konkursie „Piękna Pomorska Wieś”. Podziękowania kieruje również do 

mieszkańców przyczyniających się do poprawienia estetyki miejscowości w różny sposób. 

Miejscowość leże na różnych terenach należących do Skarbu Państwu i trudno jest spełnić 

wszystkie kryteria podane w konkursie. W chwili obecnej trwa etap powiatowy, ma nadzieję, 

że Sołectwo dojdzie do wojewódzkiego i będzie godnie reprezentować Gminę Stegna.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski w imieniu Rady Gminy życząc Sołectwu 

powodzenia złożył podziękowania Sołtysowi, Radzie Sołeckiej oraz mieszkańcom, którzy 

ciężko pracują na rzecz Sołectwa, efekty widoczne są na forach społecznościowych. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski w związku z kończącym się rokiem szkolnym, 

tym, którzy mogą odpocząć, życzy, aby te wakacje były spokojne, bezpieczne. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski udzielił głosu Radnemu Maciejowi 

Makowskiemu. 
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Radny Maciej Makowski odnosząc się do wypowiedzi mieszkanki Mikoszewa podkreślił,  

że to nie jest tak on chce oszczędzać na dzieciach. Radni zostali wybrani do tego, ażeby 

reprezentować poszczególne małe społeczności w ramach gminy i dbać o wspólny interes  

i budżet. Zgadza się, że w klasie 6-9 osobowej poziom nauczania może być o wiele lepszy,  

bo skuteczniejszy w dotarciu do ucznia. Nie zgadza się natomiast z pozostałymi tezami. Widzi,  

że nie jest równe rozłożenie dzieci w szkołach i należy racjonalnie do tego podejść. Nie widzi 

również możliwości, aby doszło do dwuzmianowego systemu zajęć. Celowo unikał 

wskazywania, która z placówek miałaby być zamknięta, to leży w gestii urzędu, który 

reprezentuje Wójt. Należy przeprowadzić analizę tego, jakie najkorzystniejsze będzie 

rozstrzygnięcie w tej kwestii. Liczba dzieci w gminie nie powiększa się i już dziś wiadomo,  

że za chwilę i tak przyjdzie nam zamknąć szkołę, zderzyć się z problemem, co z obiektem X 

zrobić. Nadal podtrzymuje swoją wypowiedź, bo coś należy z tym zrobić i wszyscy doskonale 

o tym wiedzą. W swojej wcześniejszej wypowiedzi wyraził swoje niezadowolenie z tego,  

że nie było wcześniejszej decyzji organu zarządzającego, z uwagi na to, że te emocje  

są przeniesione na rodziców. Obecny stan nie jest do zaakceptowania przy dzisiejszym 

budżecie gminy. Takie jest jego zdanie, wyrażone nie, dlatego, że chce oszczędzać na dzieciach 

tylko, dlatego, że realizuje swój obowiązek jako Radnego.  

 

 

W związku z wyczerpaniem listy mówców oraz porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 

Stegna zamknął VII Sesję Rady Gminy. 

 

 

 
Protokół sporządziła: 

Furman Małgorzata   

 


